
Z á p i s 

č. 24 
 

ze zasedání Zastupitelstva Města Velké Opatovice, které se konalo v pondělí 13.12.2021 
v 17:00 hodin ve stálém kině      

 
Přítomno: 15 členů 
Omluveni: Mgr. Jiří Bělehrádek, Mgr. art. Ondřej Čada    

Hosté:  3 
 

 

1. Zahájení 
2. Přivítání přítomných 
3. Schválení programu jednání 
4. Jmenování ověřovatelů zápisu 
5. Schválení zápisu z jednání zastupitelstva města dne 20.10.2021 
6. Zpráva o činnosti rady města za období od 18.10. do 29.11.2021 
7. Finanční situace města k 30.11.2021 
8. Daňová výtěžnost k 30.11.2021 
9. Rozpočtové opatření 
10.Rozpočet města na rok 2022 a Rozpočet fondů na rok 2022 
11.Střednědobý výhled rozpočtu na období 2023 - 2025 
12.Stanovení ceny vodného a stočného na rok 2022 
13.Dotace organizacím na rok 2021 a 2022 
14.Obecně závazné vyhlášky 
15.Souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu zastupitele 
16.Dispozice s majetkem města 
17.Fond rozvoje bydlení – dodatky 2021 
18.Příkaz k provedení inventarizace majetku města za rok 2021 
19.Zpráva o činnosti městské policie za říjen a listopad 2021 
20.Různé 
21.Diskuse 
22.Závěr   
 
 
Technická poznámka: Hlasování: pro – proti – zdržel se hlasování 

 
Ad 1, 2) Zahájení, přivítání přítomných  

     Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Dvacátéčtvrté jednání 
zastupitelstva města bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích za 
přítomnosti  15 členů zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím 
je zastupitelstvo města schopno právoplatně se usnášet. Zapisovatelkou je určena pí Jitka 
Látalová, pracovnice MěÚ Velké Opatovice 
 
Ad 3) Schválení programu jednání 

     pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 13.12.2021 
     
Usnesení: 24/2021/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 13.12.2021 
Hlasování:  15 – 0 – 0   
   



Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu  

     pí starostka – ověřovatele zápisu jmenuji p. Slavomíra Kafku a p. Dušana Jandu   
 
Usnesení: 24/2021/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu p. Slavomíra Kafku a 
p. Dušana Jandu                         
Hlasování:  15 – 0 – 0     
 
Ad 5) Schválení Zápis z jednání zastupitelstva města dne 20.10.2021 

     pí starostka – zápis a usnesení č. 23 z jednání MZ dne 20.10.2021 ověřili p. Pavel Petrželka 
a pí Jana Hegerová bez připomínek 
 
Usnesení: 24/2021/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 23 z jednání ZM ze 
dne 20.10.2021 bez připomínek 
Hlasování:  15 – 0 – 0   
 
Ad 6) Zpráva o činnosti rady města za období od 6.9. do 4.10.2021 

     pí starostka – materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání 
MR pí starostka objasnila:  
 
Byla uzavřena smlouva s městem Boskovice o příspěvku na financování sítě služeb sociální 
prevence a odborného sociálního poradenství na rok 2022. U těchto služeb je jako každoročně 
uplatněn model paušální platby stanovené na základě počtu obyvatel v území, to znamená 
rozpočítání finančních příspěvků jednotlivých obcí na základě podílu počtu obyvatel obce na 
počet všech obcí ve správním obvodu ORP Boskovice. Dosavadní částka Kč 18,40 na 1 
obyvatele obce se pro rok 2022 zvyšuje na částku cca Kč 21,50, tedy celkovou částku Kč 
77.900,--. 
 
Vedení města rozhodlo podat žádosti o dotace z MMR k těmto projektům: Rekonstrukce MK 
Mládežnická, pokračování s rekonstrukcí venkovního sportoviště u ZŠ – pouze částečná 
realizace z projektu II. etapy (omezené finanční prostředky), rekonstrukce šaten v budově ZŠ a 
na technickou infrastrukturu RD Hliníky (zasíťování stavebních parcel). Jsou to všechno akce, 
na které má město již připravené projektové dokumentace. Žádosti se podávají teď v prosinci a 
v lednu 2022. 
 
Naše město se pokouší řešit vzniklou situaci se zrušeným autobusovým spojením Mor.Třebová 
– Brno. Tento spoj byl komerční a byl provozovatelem zrušen ze dne na den ke dni 1.11.2021. 
Byl to jediný přímý autobus do Brna, který zde jezdil mnoho desítek let. Obce na trase řešily 
tento problém, protože dopravce záměr zrušení spoje nikomu neavizoval. Na posledním on-line 
setkání, kterého se účastnilo mnoho zainteresovaných stran, bylo projednáno, že dopravce toto 
zrušil z důvodů ekonomických a personálních. Pardubický kraj na tuto linku přispíval. Kraj 
Jihomoravský ne. Naše obce se snažily při jednání se společností KORDIS najít nějaké řešení. 
Z Kordisu bylo řečeno, že úplně nová autobusová linka není z jejich strany možná a trvá to 
mnoho měsíců (např. prý záměr tohoto záměru musí 1 rok viset na evropské úřední desce). Byla 
diskutována varianta prodloužení spoje 251 do Brna v jen v některých spojích. Prozatím má 
Kordis zpracovat nějaké variantní řešení do ledna 2022. Situace ale není dobrá, přímé spojení 
nezapadá do koncepce IDS, tedy autobusy přibližují osoby na další spoje. Argumentovali jsme 
seniory, kteří nejsou schopni těchto přestupů, hlavně z důvodů technických, nástupiště na to 
nejsou připravená. 
 



RD Hliníky – stavba byla z důvodů klimatických podmínek pozastavena. Na základě 
uzavřeného dodatku se bude pokračovat na akci RD Hliníky dle aktuálních klimatických 
podmínek. V současné době se připravuje přepojení čerpací stanice RD K Čihadlu na novou 
čerpací stanici, na kterou budou v budoucnu napojené nové RD Hliníky.   
 
Jak bylo avizováno, dnes jsme měli schvalovat cenu a podmínky pro prodej stavebních parcel 
RD Hliníky. Tyto podklady byly již v orgánech města projednány, rada města i Investiční a 
stavební komise toto projednaly. Současně s tímto schválením musí město zveřejnit záměr na 
prodej stavebních parcel. Bohužel nové stavební pozemky ještě nemají samostatná parcelní 
čísla. Zaměření oddělení parcel je objednané. Všechny podklady k prodeji stavebních parcel 
budou připravené v únoru 2022 ke schvalování. 
 
Bylo dokončené výběrové řízení na dodavatele stavby Cyklostezka Jevíčko – Velké Opatovice. 
Dnes se bude výsledek VŘ schvalovat v orgánech města Jevíčka. Město Jevíčko je nositelem 
dotace a je vedené jako investor. Po podpisu smlouvy bude stavba zahájena dle zadávacích 
podmínek v dubnu 2022 a ukončení stavby by mělo proběhnout na konci října 2022. 
 
Dlouho připravovaná a několikrát odložená akce Revolution train proběhla v našem městě dne 
11.11.2021. Této akce se zúčastnily děti druhých stupňů ZŠ V. Opatovice, Letovice a Knínice. 
Akce byla velmi dobře hodnocena dětmi a pedagogickým sborem jednotlivých škol. Do 3 
měsíců agentura připraví z vyplněných dotazníků vyhodnocení a toto bude zveřejněno.  
 
V letošním roce došlo k vykácení velkého množství dřevní hmoty napadené kůrovcem. 
Provedli jsme doposud nejrozsáhlejší výsadbu mladých lesních porostů. Na všechny činnosti, 
které jsou dotované státem, naše město podalo žádosti o dotace.  
 
Byla dokončena rekonstrukce dílen v budově ZŠ, na kterou město čerpalo dotační prostředky 
v rámci MAS Partnerství venkova v oblasti vzdělávání. 
 
 
Usnesení: 24/2021/6: Zastupitelstvo města  bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM 
č. 85 až 89 a schvaluje činnost rady od 18. 10. do 29. 11.2021 
Hlasování: 15 – 0 – 0  

 
Ad 7) Finanční situace města k 30.11.2021 

 
Peněžní zůstatky na běžných účtech:   59 223 385,79 Kč  
Stav pokladny:           159 068,00 Kč 
Nesplacený úvěr:                 28 666 665,00 Kč 
Plnění rozpočtu: příjmy jsou plněny na 100,56%, výdaje na 64,67%.  
   
Usnesení: 24/2021/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni 
30.11.2021   
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 

Ad 8) Daňová výtěžnost k 30.11.2021  

 
Stav výběru daní k 30.11.2021 je ve výši 51 356 577,84 Kč.  Ve srovnání se stejným obdobím 
loňského roku jde o zvýšený daňový příjem o 4 767 700,34 Kč. Jedná se především o zvýšený 



příjem daně z příjmu právnických osob ve výši 3 659 081,81 Kč a DPH ve výši 3 543 695,48 
Kč, naopak je stále snížený příjem daně z příjmu fyzických osob ve výši 3 104 787,56 Kč.   
 

Usnesení: 24/2021/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města 
k 30.11.2021 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 

Ad 9) Rozpočtové opatření č. 12 

 
K tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
 
Příjmy: 

Město obdrželo Rozhodnutí o poskytnutí příspěvku na zmírnění dopadů kůrovcové kalamity 
v lesích za rok 2020 ve výši 1.085.178,--Kč. 
S Městysem Knínice byla podepsaná darovací smlouva na náklady akce Revolution train tour. 
Do rozpočtu zapojujeme příjmy:  
Příjmy z prodeje dřeva – 975.000,--Kč 
Smluvní pokutu – akce rekonstrukce sportoviště ZŠ – 76.700,-- 
Příjmy z inzerce Zpravodaje – 115.000,--Kč 
Komunální odpad – příjmy ze služeb – 58.000,--Kč 
Ubytovna – vratky za vyúčtování služeb – 31.000,-- Kč 
Kultura – příjmy ze služeb ( vstupné) 65.000,--  a z prodeje zboží – 50.800,--Kč. 
 

Výdaje: 

Lesní hospodářství – především výdaje na zalesňování – navýšení o 2.700.000,-- 
Nákup sekačky – cena 1.100.000,-- Kč – svahová pásová sekačka URUS 
Použití rezervy celkem 1.023.300,-- Kč 
Ostatní řádky pouze narovnávají mzdové náklady mezi pracovníky kultury ( TIC,Kino, 
Kultura), pracovníky MH, tělocvičny a zeleně ( tělocvična-  byty, MH – zeleň). 
 
Usnesení: 24/2021/9: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 12 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 

Ad 10) Rozpočet města na rok 2022 a Rozpočet fondů na rok 2022 

 

K tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
 
Rozpočet je sestavován v souladu se Zákonem 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech ÚSC. 
Prvotním podkladem pro rozpočet je Rozpis rozpočtu, který je neveřejným dokumentem. Je 
v něm uvedeno podrobné členění rozpočtu až do úrovně jednotlivých položek. 
Rozpočet Města Velké Opatovice pro rok 2022 je navržen jako schodkový, a schodek je kryt 
přebytkem hospodaření. 
 
K návrhu rozpočtu se uskutečnila schůzka finančního výboru 10.11.2021 a výbor doporučuje 
zastupitelstvu návrh rozpočtu schválit v této podobě. 8.11.2021 se uskutečnila také schůzka 
investiční komise, která se zabývala investičními akcemi a také tato komise doporučuje návrh 
rozpočtu schválit. Rada města projednala návrh rozpočtu na jednání dne 8.11.2021. Návrh 
rozpočtu byl vyvěšen na úřední desce dne 19.11.2021 s upozorněním, že občané mohou uplatnit 
písemně do 8.12.2021 nebo ústně při projednávání rozpočtu na zasedání zastupitelstva 
připomínky. 



Příjmy: 

Daňové příjmy -  příjem sdílených daní je navržen dle predikce metodiků jihomoravského kraje, 
která vychází z materiálů ministerstva financí, a také dle rozboru hospodaření našeho města od 
firmy City finance ve výši 61.724,00 tis. Kč.  
Nedaňové příjmy – 15.464,30 tis. Kč – jedná se o příjmy z půjček FRB a ostatních příjmů 
(s výjimkou kapitálových) z činností města – např. lesní hospodářství, bytové, nebytové apod. 
Výše příjmů reaguje na smluvní vztahy i předchozí průběh plnění příjmů. 
Kapitálové příjmy – 18.900,00 tis. Kč – příjem z prodeje pozemků – především RD Hliníky. 
Přijaté transfery – dotace na výkon státní správy, smluvně zajištěné dotace na veřejně prospěšné 
práce, příspěvek na provoz infocentra a příjmy z veřejnoprávních smluv na výkon přestupkové 
komise, smluvně zajištěné dotace na Dílny ZŠ  (2.850,00 tis Kč) a rekonstrukci WC ZŠ a vnitřní 
instalace 1.MŠ (16.536,30 tis. Kč). 
Financování příjmů – použití přebytku hospodaření  - navrženo ve výši 45.000.000,--Kč. 
Celkový předpokládaný přebytek hospodaření ve výši cca 55 mil. Kč  
 
Výdaje: 

V každém oddíle jsou zveřejněny běžné a kapitálové výdaje. Podrobný rozpis investičních akcí 
je součástí Rozpisu rozpočtu. 
Z celkového rozpočtu 165.083,60 tis. Kč je na kapitálové výdaje navrženo 78.039,50 tis. Kč – 
což je 47,27 % celkově rozpočtovaných výdajů. Největší investiční akce by se měla uskutečnit 
v oddíle 31 – Školství – rekonstrukce WC ZŠ a vnitřní instalace 1. MŠ (celkem 30 milionů) a 
v oddíle 36 – dostavba RD Hliníky (6,8 mil. Kč). 
Všechny běžné výdaje jsou ovlivněny nárůstem nákladů na elektřinu, plyn, teplo nejen pro 
město, ale i pro příspěvkové organizace. Významná změna se týká také mzdových výdajů 
v důsledku změny platových tabulek. 
Financování výdajů – splátka úvěru – ve výši 2.666,70 tis. Kč – splátky probíhají čtvrtletně. 
 
Pí Zemánková – dotaz: na zvýšení fin. prostředků FRB v roce 2022? 
 
Pí starostka, pí Moučková – za poslední 3  roky nebyly ani fin. prostředky, které byly vyčleněny, 
vyčerpány. Na příští rok je navýšení o Kč 200.000,- celková částka je tedy Kč 1.200.000,-. Do 
budoucna bude možná i zavedena úroková sazba, která je v současné době nulová    
 
Usnesení: 24/2021/10: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet města pro rok 2022 takto: 
Celkové příjmy rozpočtu ve výši          120.083,60 tis Kč 
Financování ve výši               45.000,00 tis Kč 
Celkové zdroje ve výši          165.083,60 tis Kč 
Běžné výdaje              84.377,40 tis Kč 
Kapitálové výdaje               78.039,50 tis Kč 
Financování výdajů                 2.666,70 tis Kč 
Celkové výdaje rozpočtu          165.083,60 tis Kč 
 
Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí dotací a příspěvků Mateřské škole 1 + 2, Základní 
škole, Svazku obcí Malá Haná, DSO TS Malá Haná, Svazku R 43, městu Boskovice – 
OSPOD, služby soc. prevence. Zastupitelstvo města určuje, že závazným ukazatelem 
rozpočtu je oddíl. 
Rozpis schváleného rozpočtu do plného třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č. 323/2002 
Sb., je v kompetenci správce rozpočtu.  
 
 



Zastupitelstvo města Velké Opatovice schvaluje rozpočet fondů města pro rok 2022. Jedná se 
o sociální fond, a FRB. 
Hlasování: 15 – 0 – 0   
 
Ad 11) Střednědobý výhled rozpočtu na období 2023 – 2025 

 
K tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
 
Střednědobý výhled rozpočtu (dále jen SVR) je nástrojem střednědobého plánování. Dle 
zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, je pro všechny územně 
samosprávné celky povinnou součástí rozpočtového hospodaření. Sestavení SVR je zákonem 
definováno ve čtyřech základních ukazatelích: celkové příjmy, celkové výdaje, celkové 
závazky a celkové pohledávky. Míra podrobnosti členění SVR je volitelná – naše město řeší 
rozpočtový výhled podle oddílů, stejně jako rozpočet.  
Příjmy i výdaje jsou závislé na historii v předešlých letech a prognóze do let příštích. Reagují 
na návrh investic pro roky 2023 a následující. 
 
Usnesení: 24/2021/11: Zastupitelstvo města schvaluje střednědobý výhled rozpočtu města 
Velké Opatovice na roky 2023 – 2025 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 

Ad 12) Stanovení ceny vodného a stočného na rok 2022 

 
Na rok 2021 byla schválená cena vodného a stočného ve výši 81,07 Kč vč. DPH. Z důvodu 
plnění finanční analýzy v rámci čerpané dotace ze SFŽP na čističku odpadních vod a s ohledem 
na plánovanou inflaci a plnění plánu vodohospodářských oprav na rok 2022 a další roky vedení 
města navrhuje zdražení o 6,92 %, tedy o částku 5,61 Kč vč. DPH, tedy konečnou cenu na rok 
2022 ve výši 86,68 Kč vč. DPH (bez daně 78,80 Kč).  
V rámci této ceny je stanovená výše nájemného za vodohospodářskou infrastrukturu ve výši 
2 515 000 Kč. Toto nájemné je součástí příjmů rozpočtu na rok 2022 a tyto finanční prostředky 
jsou i ve výdajích na proinvestování ve vodohospodářské infrastruktuře.  
Inflace k říjnu 2021 je ve výši 5,8%, prognózy do konce roku hovoří až o 7%. 
 

Usnesení: 24/2021/12: Zastupitelstvo města schvaluje cenu vodného a stočného na rok 2022 
za 1m3 takto: celková cena činí 78,80 Kč bez DPH (tj. 38,30 Kč vodné a 40,50 Kč stočné) + 
příslušná platná sazba DPH 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
Ad 13) Dotace města organizacím na rok 2021 a 2022  

 
K tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
 
13.1 Dotace na rok 2021 – žádost o změnu účelu dotace TS Bez hranic 
Dne 18.11.2021 obdrželo město žádost spolku TS bez hranic o změnu účelu dotace. Z důvodu 
pandemie Covid nemohou zrealizovat soutěže, kterých se plánovali účastnit. Náklady na 
dopravu a startovné, které se soutěžemi souvisí, si chtějí rozpustit do ostatních položek z žádosti 
(viz. žádost) 
Žádostí se zabýval finanční výbor, z důvodu pandemie elektronicky. Hlasování proběhlo 3:2 
pro výsledek žádosti vyhovět v tom rozsahu, jak je popsán. FV odevzdal svůj výsledek 



3.12.2021, a proto jej rada mohla zařadit na jednání až 13.12. 2021. O výsledku a doporučení 
rady bude zastupitelstvo informováno ústně při projednávání tohoto bodu. 
 
V návrhu usnesení jsou popsány varianty, které mohou nastat. 
 
Usnesení: 24/2021/13/1: Zastupitelstvo města schvaluje částečnou změnu účelu dotace 
ve výši 24.000,- Kč TS Bez hranic takto: kostýmy 12.000,- Kč, kulisy a rekvizity 6.000,- 
Kč, nájem 6.000,- Kč. Zastupitelstvo města schvaluje dodatek smlouvy o poskytnutí 
veřejnoprávní dotace 
Hlasování: 14 – 0 – 1  
 

13.2 Dotace na rok 2022 
Přidělování dotací se řídí zákonem 250/2000 a Pravidly pro přidělování dotací z rozpočtu města 
Velké Opatovice. Žádosti do výše 50.000,-- Kč schvaluje rada, nad 50 tis. zastupitelstvo. 
Žádosti se posuzují dle IČ, pokud je na jedno IČ více žádostí, posuzují se jako součet všech 
žádostí. 
Dotacemi se zabýval FV, doporučil svoje návrhy. Rada schválila dotace dle svých kompetencí. 
Rada doporučuje zastupitelstvu schválit dotace dle přílohy.  
 
Dotace spolkům - celková výše v rozpočtu na rok 2022 je v oddíle 34 vyčleněna ve výši 
1.500.000,-- Kč. Rada města rozhodla o dotacích ve výši 399.700,-- Kč a zastupitelstvu 
doporučuje schválit dotace v celkové výši 1.030.000,--Kč. Takto by byla vyčerpaná částka 
1.429.700,- -Kč. Žádosti byly podány na celkovou částku 1.809.700,-- Kč. 
Na dotace do sociální oblasti je v rozpočtu v oddíle 43 vyčleněno 354.000,-- Kč pro Charitu 
Blansko a Charitu Moravská Třebová. O dotaci Charitě Moravská Třebová rozhodla rada. 
Charitě Blansko je navrženo 350.000,-- Kč. 
 

Usnesení: 24/2021/13: Zastupitelstvo města schvaluje dotace organizacím dle přílohy. 
Zastupitelstvo města schvaluje veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města 
Hlasování: 14 – 0 – 1  
 

Ad 14) Obecně závazné vyhlášky    

 

Obecně závazná vyhláška č. 5/2021 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
 
 Vzhledem k nepřesnému určení tržního místa a nedostatečnému určení místních částí byla 
novelizována OZV 5/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství a vznikl tak 
návrh OZV č. 5/2021 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství.  
Rada města 29.11.2021 projednala tento návrh OZV č. 5/2021, upravila částky, v řadě případů 
došlo k sjednocení sazeb, u vyhrazení trvalého parkovacího místa došlo k navýšení roční částky. 
RM doporučuje ZM vydat OZV č. 5/2021.  
Tento předložený návrh byl konfrontován se vzorem OZV z MV a dále byl konzultován s 
odborem dozoru a kontroly MVČR Brno.  
 
Veřejným prostranstvím jsou podle § 34 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích prostory přístupné 
každému bez omezení, tj. sloužící obecnému užívání – bez ohledu na vlastnictví k tomuto 
prostoru. Jsou to ze zákona všechny: ulice, chodníky, náměstí, tržiště, parky, veřejná zeleň a 
další. 
 
 



Usnesení: 24/2021/14: Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 5/2021 o 
místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
Ad 15) Souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu zastupitele 

 
K tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
 

Zastupitelstvu obce je podle Zákona o obcích, §84, odst. 2, písm. p) vyhrazeno vyslovovat 
souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva obce.  
 
Zastupitel města pan Jiří Špaček vykonává funkci hasiče v zásahové jednotce. Dohoda je vždy 
uzavírána na dobu jednoho roku. Po vyslovení souhlasu by se mohla uzavřít dohoda na rok 
2022. 
 
Tyto služby by město chtělo využívat i nyní, a proto žádám o vyslovení souhlasu s 
pracovněprávním vztahem pana Špačka. 
 
Usnesení: 24/2021/15: Zastupitelstvo města vyslovuje souhlas se vznikem pracovněprávního 
vztahu mezi panem Jiřím Špačkem a Městem Velké Opatovice na rok 2022 
Hlasování: 14 – 0 – 1  
 

Ad 16) Dispozice s majetkem města 

 

Dne 04.11.2021 požádal pan RS o odprodej pozemku parc.č. 9/2 v k. ú. Velká Roudka. 
Pozemek sousedí s jeho zahradou parc. č. 9/3. Žadatel ji občas udržoval. Šetřením v pozemkové 
evidenci bylo zjištěno, že se sice jedná o druh pozemku zahrada, ale ve skutečnosti se jedná o 
část v současné době nevyužívané polní cesty, která vyúsťuje na silnici vedoucí z Velké 
Roudky do Malé Roudky. V části pozemku uložen nově vybudovaný vodovodní řad, který je 
uložen směrem do Velkých Opatovic v pozemcích bývalých obecních polních cest. Pokud by 
došlo k prodeji pozemku parc. č. 9/2, nebyl by možný příjezd z Velké Roudky po obecních 
pozemcích k pozemkům, na kterých je vodovodní řad uložen. K žádosti se vyjádřili vedoucí 
odborů MěÚ jejich stanoviska přiložena. 
Rada města na svém zasedání dne 15.11.2021 v souladu se stanovisky vedoucích odborů 
nedoporučuje ZM schválit prodej tohoto pozemku. 
 

Usnesení: 24/2021/16: ZM neschvaluje zveřejnění záměru na prodej pozemků parc. č. 9/2 - 
zahrada zapsaného u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště 
Boskovice na LV č.  1 pro obec Velké Opatovice a katastrální území Velká Roudka, neboť 
město nemá zájem tuto nemovitou věc prodávat.  
ZM ukládá starostce města informovat žadatele o této skutečnosti. 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 

Ad 17) Fond rozvoje bydlení – dodatky 2021 

 

K tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
 

Zastupitelstvo města schválilo v dubnu letošního roku půjčky z Fondu rozvoje bydlení celkem 
6 žadatelům o půjčku a také smlouvy o půjčkách. Dle směrnice i uzavřených smluv musí být 
půjčka vyčerpána do konce měsíce listopadu. Dva žadatelé nevyčerpali půjčku v původně 



plánované výši, a proto je třeba schválit dodatky, ve kterých je změna čerpané částky a také 
příslušných splátek. 
 
NI – původní smlouva na 30.000,--Kč na obnovu nebo zřízení oplocení pozemku v intravilánu 
města – splátky navrženy na 500,--Kč měsíčně. Čerpala pouze 23.515,--Kč, a proto nové 
splátky budou ve výši 392,--Kč měsíčně, poslední splátka jen 387,--Kč. 
 
DŠ – původní smlouva na 47.745,--Kč na výměnu střešních oken – splátky navrženy na 795,--
Kč měsíčně , poslední splátka ve výši 840,-- Kč. Čerpal pouze 45.687,--Kč, a proto splátky 
budou ve výši 761,--Kč měsíčně, poslední ve výši 788,--Kč. 
Ostatní ustanovení smluv se nemění. 
 

Usnesení: 24/2021/17: Zastupitelstvo města schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o půjčce 
z fondu rozvoje bydlení NI a DŠ 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 

Ad 18) Příkaz k provedení inventarizace majetku města za rok 2021 

 

K tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
Na základě ustanovení zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, ve znění pozdějších předpisů, 
vyhlášky č. 410/2009 Sb., kterou se provádějí některá ustanovení výše uvedeného zákona, pro 
některé vybrané účetní jednotky, a vyhláškou č. 270/2010 Sb., o inventarizaci majetku  
a závazků a Českými účetními standardy pro některé vybrané účetní jednotky, které vedou 
účetnictví podle vyhlášky č. 410/2009 Sb., je povinen starosta města nařídit provedení 
inventarizace. 
 
Usnesení: 24/2021/18: Zastupitelstvo města bere na vědomí nařízení starostky města k 
provedení řádné inventarizace majetku a závazků města Velké Opatovice ke dni 31.12.2021 dle 
Příkazu ze dne 7.12.2021 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
Ad 19) Zpráva o činnosti městské policie za říjen a listopad 2021 

     Pí starostka – zprávy obdrželi zastupitelé v elektronické podobě 
 
Usnesení: 24/2021/19: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie 
za měsíc říjen a listopad 2021 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
Ad 20) Různé 

 

20.1. Dodatek č. 2 – Cyklostezka 
 
Na základě vzájemné dohody obou měst se předkládá ke schválení návrh dodatku č. 2, který 
řeší již uzavřenou Smlouvu o spolupráci při realizaci stavby Cyklostezky mezi městem Velké 
Opatovice a Jevíčkem. Tento dodatek řeší finanční vyrovnání mezi městy s náklady na 
projektovou dokumentaci a dává možnost financování stavby na území V. Opatovic formou 
poskytnutých záloh pro město Jevíčko. Jevíčko je nositelem dotace a veškerých nákladů pro 
zhotovení díla. Zálohy budou řešit pouze část financování ve výši našeho města v průběhu 
výstavby. 
 



Usnesení: 24/2021/20/1: Zastupitelstvo města schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o spolupráci 
při realizaci stavby „Cyklostezka Velké Opatovice – Jevíčko“ mezi smluvními stranami 
městem Velké Opatovice a Jevíčko  
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
20.2. Různé 
Plán termínů zasedání zastupitelstva na rok 2022 byl zaslán do materiálů 
Další řádné jednání zastupitelstva města bude 16.2.2022 
Zprávy o činnosti komisí a výborů za 2. pololetí 2021 odevzdat do 20.1.2022  
 

Ad 21) Diskuse 

 

Ad 22) Závěr  

     Pí starostka poděkovala za dnešní účast a za celoroční práci. Popřála požehnané vánoční 
svátky všem i rodinám, do nového roku především pevné zdraví a v 18:00 hod zasedání MZ 
ukončila. 
 
 

 

 

  Ing. Kateřina Gerbrichová  Jaroslav Bárta   
   starostka                                 místostarosta  
 
 


